



ໜ່ວຍງານຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທະນາຄານ ທາງ  
ໂທ / ແຟັກ ( 856-21 ) 260283

# ເງິນຝາກທີ່ໄດ້ຮັບ ແລະ ບໍ່ໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງ (ຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ)

ພໍ່ຮອດຕົ້ນເດືອນ ພະນັກງານ ຫຼື ທີ່ເຮົາມັກເອີ້ນວ່າມະນຸດເງິນເດືອນ ກໍ່ຈະມີແຜນການໃຊ້ຈ່າຍ ແລະ ການບໍລິຫານເງິນເດືອນ ຂອງຕົນເອງທີ່ແຕກຕ່າງກັນໄປ ບາງຄົນກໍ່ນຳໄປຈ່າຍຄ່າຜ່ອນລົດ, ໂທລະສັບ, ເຄື່ອງໃຊ້ໃນເຮືອນ. ບາງຄົນກໍ່ໂອນໃຫ້ແມ່, ຊື້ເຄື່ອງໃຊ້ ສອຍໃນຊີວິດປະຈຳວັນ ແລະ ອື່ນໆອີກຫຼາຍຢ່າງ ແຕ່ສິ່ງໜຶ່ງທີ່ຂາດບໍ່ໄດ້ນັ້ນກໍ່ຄືການເກັບອອມໄວ້ໃນຍາມຈຳເປັນ ຊຶ່ງເຊື່ອວ່າຫຼາຍຄົນ ເລືອກທີ່ຈະອອມເງິນດ້ວຍການຝາກໄວ້ນຳທະນາຄານ ໂດຍການຝາກກໍ່ແຕກຕ່າງກັນອອກໄປຕາມຄວາມຕ້ອງການຂອງແຕ່ລະຄົນ ບາງ ຄົນອາດຈະຝາກເງິນແບບຝາກກະແສລາຍວັນເພື່ອນຳອອກມາໃຊ້ໃນຍາມສຸກເສີນ ຫຼື ບາງຄົນກໍ່ຝາກແບບໄລຍະຍາວເພື່ອຫວັງຜົນຕອບ ແທນເປັນດອກເບ້ຍ. ຊຶ່ງການຝາກເງິນໄວ້ກັບທະນາຄານນັ້ນ, ແນ່ນອນວ່າເງິນຝາກຂອງເຮົາແຕ່ລະຄົນແມ່ນຈະໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງຖ້າ ຫາກທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ເຮົາໄປຝາກເງິນນັ້ນຕົກຢູ່ໃນສະພາວະລົ້ມລະລາຍ. ແຕ່ເຖິງຢ່າງໃດກໍ່ຕາມ ກໍ່ບໍ່ໄດ້ໝາຍຄວາມວ່າທຸກໆປະ ເພດເງິນຝາກທີ່ນຳໄປຝາກນຳທະນາຄານທຸລະກິດຈະໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງ, ເພາະຍັງມີເງິນຝາກບາງຈຳພວກທີ່ບໍ່ຢູ່ໃນເງື່ອນໄຂທີ່ຈະໄດ້ ຮັບການປົກປ້ອງ. ດັ່ງນັ້ນ, ໃນບົດຄວາມສະບັບນີ້ ແມ່ນຈະມານຳສະເໜີກ່ຽວກັບ ເງິນຝາກທີ່ໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງ ແລະ ເງິນຝາກບໍ່ໄດ້ ຮັບການປົກປ້ອງໃຫ້ບັນດາທ່ານໄດ້ຮັບຊາບ.

ເງິນຝາກທີ່ໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງປະກອບມີ: ເງິນຝາກກະແສລາຍວັນ, ເງິນຝາກປະຢັດ ແລະ ເງິນຝາກມີກຳນົດ ທີ່ເປັນສະກຸນ ເງິນກີບ ແລະ ສະກຸນເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ລວມທັງຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍທີ່ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ໄດ້ນຳໄປຝາກໄວ້ ກັບທະນາຄານທຸລະກິດ ຫຼື ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ ທີ່ເປັນສະມາຊິກຂອງສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ຊຶ່ງເງິນຝາກ ຂອງທັງສາມພາກສ່ວນມີລັກສະນະດັ່ງນີ້:

- ບຸກຄົນ: ແມ່ນເງິນຝາກຂອງຄົນທົ່ວໄປ ທີ່ນຳໄປຝາກໄວ້ຢູ່ທະນາຄານທຸລະກິດ ຫຼື ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ ທີ່ໄດ້ເຂົ້າເປັນສະມາຊິກຂອງສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ;
- ນິຕິບຸກຄົນ: ແມ່ນເງິນຝາກຂອງພາກສ່ວນ ຫຼື ອົງການທີ່ຂຶ້ນທະບຽນວິສາຫະກິດ ໂດຍມີຊື່, ມີສະຖານທີ່ຕັ້ງສຳນັກງານ, ມີຊັບ ສິມບັດເປັນຂອງຕົນເອງ, ມີສິດ ແລະ ຜົນທະຕາມກົດໝາຍກຳນົດໄວ້ເຊັ່ນ ວິສາຫະກິດ ແລະ ບໍລິສັດທັງຂອງລັດ, ລັດຮຸ້ນ ສ່ວນ ແລະ ເອກະຊົນ;
- ການຈັດຕັ້ງ: ແມ່ນເງິນຝາກຂອງການຈັດຕັ້ງທີ່ບໍ່ແມ່ນການຈັດຕັ້ງລັດ ແລະ ບໍ່ແມ່ນການຈັດຕັ້ງສາກົນເຊັ່ນ: ການຈັດຕັ້ງສາດສະ ໜາ ຫຼື ວັດ, ສະມາຄົມ, ມູນນິທິ ແລະ ການຈັດຕັ້ງອື່ນໆ ທີ່ສ້າງຂຶ້ນເພື່ອຊ່ວຍເຫຼືອສັງຄົມ ຫຼື ຈຸດປະສົງສະເພາະດ້ານ.

ເມື່ອເວົ້າເຖິງເງິນຝາກທີ່ໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງໄປແລ້ວ ແນ່ນອນ, ຍັງມີເງິນຝາກທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງເຊັ່ນກັນ ຊຶ່ງປະກອບມີ:

- ເງິນຝາກຂອງຜູ້ບໍລິຫານ ເປັນຕົ້ນແມ່ນເງິນຝາກຂອງກຳມະການສະພາບໍລິຫານ, ຄະນະອຳນວຍການ, ຫົວໜ້າພະແນກ ແລະ ຫົວໜ້າສາຂາ ຂອງສະຖາບັນການເງິນນັ້ນເອງ;
- ເງິນຝາກຂອງຜູ້ຖືຮຸ້ນລາຍໃຫຍ່ ຊຶ່ງຖືຮຸ້ນ ແຕ່ສິບສ່ວນຮ້ອຍ (10%) ຂຶ້ນໄປ ຂອງຈຳນວນຮຸ້ນທັງໝົດ ທີ່ສາມາດລົງຄະແນນ ສຽງໄດ້ ໃນສະຖາບັນການເງິນນັ້ນເອງ;

- ເງິນຝາກຂອງສະຖາບັນການເງິນອື່ນ ທີ່ຝາກໄວ້ນຳສະຖາບັນການເງິນທີ່ເປັນສະມາຊິກຂອງສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ເປັນຕົ້ນແມ່ນ ທະນາຄານທຸລະກິດ, ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ, ສະຫະກອນສິນເຊື້ອ ແລະ ເງິນຝາກປະຢັດ ແລະ ສະຖາບັນ ການເງິນອື່ນໆ ທີ່ຢູ່ພາຍໃຕ້ການຄຸ້ມຄອງຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ;
- ເງິນຝາກຂອງອົງການຈັດຕັ້ງລັດ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ທັງຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ເຊັ່ນ ສະພາແຫ່ງຊາດ, ລັດຖະບານ, ສານປະຊາຊົນ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນຂັ້ນຕ່າງໆ, ສະຖານທຸດ ຫຼື ສະຖານກົງສູນຂອງ ສປປ ລາວ ທີ່ປະຈຳ ຢູ່ຕ່າງປະເທດ;
- ເງິນຝາກຂອງອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ ຫຼື ຝາກສ່ວນທີ່ຂຶ້ນກັບຕ່າງປະເທດ ແຕ່ມີສຳນັກງານຕັ້ງຢູ່ ສປປ ລາວ ເຊັ່ນ ສະຖານທຸດ ຂອງຕ່າງປະເທດທີ່ປະຈຳຢູ່ ສປປ ລາວ, ສະຫະປະຊາຊາດ (UN), ກອງທຶນການເງິນສາກົນ (IMF), ອົງການບໍ່ຂຶ້ນກັບ ລັດຖະບານ (NGO), ອົງການຊ່ວຍເຫຼືອລ້າ (JICA ແລະ KOICA) ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນອື່ນໆ;  
 (ເງິນຝາກຂອງການຈັດຕັ້ງລັດ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ ແມ່ນບໍ່ໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງກໍ່ເນື່ອງຈາກວ່າ ທັງສອງອົງການ ມີຄວາມອາດສາມາດໃນການວິເຄາະສະພາບເສດຖະກິດ, ຄວາມສ່ຽງທາງດ້ານການເງິນລວມເຖິງສະພາວະລັ່ມລະລາຍຂອງ ທະນາຄານທຸລະກິດ ຫຼື ສະຖາບັນການເງິນໃດໜຶ່ງໄດ້ຕົກວ່າຜູ້ຝາກເງິນທົ່ວໄປທີ່ເປັນປະຊາຊົນ ຊຶ່ງເປົ້າໝາຍຫຼັກໃນການປົກ ປ້ອງເງິນຝາກຂອງສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກນັ້ນ ແມ່ນເນັ້ນໃສ່ເງິນຝາກຂອງບຸກຄົນທົ່ວໄປ (ຜູ້ຝາກເງິນລາຍນ້ອຍ))
- ເງິນຝາກສຳລັບຊື້-ຂາຍຫຼັກຊັບຊຶ່ງໄດ້ເຮັດທຸລະກຳຊື້-ຂາຍຮຸ້ນໃນຕະຫຼາດຫຼັກຊັບລາວດ້ວຍເຫດວ່າ ເງິນຝາກດັ່ງກ່າວເປັນເງິນທີ່ ມີການເໜັງຕີງຕະຫຼອດເວລາຫຼືມີການຊື້-ຂາຍຫຼັກຊັບເປັນປະຈຳເຮັດໃຫ້ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກໃນການຕິດຕາມ;
- ເງິນຝາກທີ່ບໍ່ມີການເຄື່ອນໄຫວ ຊຶ່ງເຈົ້າຂອງບັນຊີບໍ່ມີການຕິດຕໍ່ພົວພັນກັບທະນາຄານ ເປັນຕົ້ນ ການກວດກາເບິ່ງຍອດເງິນ ເຫຼືອໃນບັນຊີ, ການຂໍໃບລາຍງານບັນຊີສຳຮອງ ຢູ່ທະນາຄານ ຫຼື ຜ່ານລະບົບເອເລັກໂທຼນິກ ຫຼື ຜ່ານເຄື່ອງມືອື່ນ ເປັນໄລຍະ ເວລາຕິດຕໍ່ກັນ 1 ປີ ນັບຈາກ: ກໍລະນີທີ 1 ນັບແຕ່ມື້ທີ່ເຈົ້າຂອງບັນຊີ ເຮັດທຸລະກຳຜ່ານບັນຊີຄັ້ງສຸດທ້າຍສຳລັບບັນຊີເງິນຝາກ ກະແສລາຍວັນ ແລະ ບັນຊີເງິນຝາກປະຢັດ. ກໍລະນີ 2 ນັບແຕ່ມື້ຄົບກຳນົດສັນຍາ ສຳລັບບັນຊີເງິນຝາກມີກຳນົດ.

ທີ່ນຳສະເໜີມາຂ້າງເທິງນັ້ນກໍແມ່ນບັນດາເງິນຝາກທີ່ໄດ້ຮັບ ແລະ ບໍ່ໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງ. ຫວັງຢ່າງຍິ່ງວ່າຂໍ້ມູນທີ່ນຳສະເໜີໄປ ນັ້ນຈະເປັນປະໂຫຍດໃຫ້ແກ່ບັນດາທ່ານ ຖ້າຫາກທ່ານຜູ້ອ່ານທ່ານໃດ ມີຄວາມສົນໃຈ ຫຼື ຕ້ອງການສຶກສາຂໍ້ມູນເພີ່ມຕື່ມກ່ຽວກັບຂະແໜງການເງິນ-ການທະນາຄານ ຫຼື ວຽກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກແມ່ນສາມາດເຂົ້າໄປທີ່ເວັບໄຊ [www.bol.gov.la](http://www.bol.gov.la) ແລະ [www.dpo.gov.la](http://www.dpo.gov.la)

# ບົດຄວາມໂດຍ: ນ. ຄຳເບົ້າ ສຸວໍລະວົງ. ກົມນິຕິກຳ, ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ

# ເສດຖະກິດລາວຈະເຂັ້ມແຂງ ຖ້າປວງຊົນຮ່ວມແຮງນຳໃຊ້ເງິນກີບ

